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PROTOKÓŁ Nr III/2024 

Sesji Rady Powiatu Toruńskiego 

odbytej w dniu 13 czerwca 2024 r. 

 w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Toruniu 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Toruńskiego Andrzej Siemianowski o godzinie 13:00 

otworzył III Sesję Rady Powiatu Toruńskiego. Przywitał radnych, Zarząd Powiatu Toruńskiego, 

Skarbnika Powiatu Toruńskiego Danutę Jabłońską-Drążelę, Sekretarza Powiatu Czesława 

Makowskiego, Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Toruniu Sławomira 

Grudzińskiego, Dyrektorów Jednostek Organizacyjnych Powiatu Toruńskiego, Naczelników 

Starostwa Powiatowego w Toruniu oraz wszystkich mieszkańców. 

Ad 2. Jerzy Zająkała złożył ślubowanie na radnego powiatu toruńskiego.  

Ad 3. Przewodniczący rady poinformował, że w chwili obecnej w obradach bierze udział  

22 radnych, wobec czego obrady są prawomocne.   

Raport ze sprawdzenia obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad 4. Przewodniczący rady poinformował o przesłaniu porządku obrad  wraz z materiałami 

drogą mailową i zapytał, czy ktoś wnosi uwagi. 

Wobec braku uwag przesłany porządek obrad III Sesji Rady Powiatu Toruńskiego został przyjęty 

przez radnych w następującym kształcie: 

1. Otwarcie III Sesji Rady Powiatu Toruńskiego. 

2. Złożenie ślubowania przez radnego. 

3. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu II Sesji Rady Powiatu Toruńskiego. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Toruńskiego na rok 2024.  

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Toruńskiego na lata 2024-2029. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 
Gminy Miasta Toruń. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 
Gminie Obrowo.  
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10. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu Toruńskiego i rozwiązania 
stosunku pracy.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Toruńskiego. 

12. Uzupełnienie składu osobowego Komisji.  

13. Informacja Starosty o pracy Zarządu między posiedzeniami. 

14. Sprawy różne, wnioski i oświadczenia. 

15. Zamknięcie III Sesji Rady. 

Ad 5.  Przewodniczący rady zapytał, czy są uwagi do protokołu z II sesji Rady Powiatu 

Toruńskiego, który zostały przesłany drogą mailową wraz z materiałami na III sesję.  

Powiedział, że jedna poprawka do protokołu zgłoszona została przez radnego Michała Ramlau. 

Uwaga dotycząca zapisu nazwy Komitetu OKS, została ona uwzględniona. 

Wobec braku dalszych uwag, protokół wraz z poprawką z II sesji Rady Powiatu Toruńskiego 

został przyjęty przez radnych.  

Ad 6. Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska – Drążela przedstawiła projekt uchwały rady 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Toruńskiego na  rok 2024. 

Przewodnicząca Komisji Barbara Zalewska poinformowała, że dnia 12 czerwca 2024 r. Komisja 
Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję. 

Radny Michał Ramlau powiedział, że oszczędności wygenerowane dzięki przetargowi na 
uporządkowanie terenu przy ŚDS w Osieku przeznaczane są na diety i proponowany jest zakup 
nowego samochodu na potrzeby zarządu. Ta oszczędność mogłaby zostać przeznaczona na 
zagospodarowanie tego terenu np. stworzenie strefy rekreacyjnej, budowę kąpieliska, drogę 
dojazdową lub wyposażyć budynek ŚDS w Osieku. Zwrócił się z pytaniem do Wicestarosty czy 
próbował zatrzymać te oszczędności poprzetargowe na potrzeby ŚDS w Osieku.  Złożył wniosek 
o przerwę w posiedzeniu oraz zwołanie posiedzenia Zarządu w celu autopoprawki do 
omawianego projektu uchwały.  

Radny Jerzy Zająkała poprosił o przedstawienie informacji dot. zasobów samochodowych  
w Starostwie.  

Radny Maciej Pieńczewski powiedział, że na poprzedniej sesji zostały przyznane podwyżki dla 
radnych, zaproponował podwyżki płac dla pracowników.  

Starosta Toruński Mirosław Graczyk  powiedział, że zwołanie posiedzenia zarządu jest wyłączna 
kompetencja starosty.  

Przewodniczący rady Andrzej Siemianowski poddał pod głosowanie wniosek radnego Michała 
Ramlau.  

W wyniku głosowania wniosek nie został przyjęty większością głosów (15 głosami „przeciw”,  
1 głosem „wstrzymującym się” przy 6 głosach „za”). 
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Raport z głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Radny Leszek Syroka zwrócił się z pytaniem o przejścia dla pieszych, na jakich drogach będą.  

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Adam Orłowski powiedział, że planowana jest budowa 
przejścia dla pieszych na ul. Dworcowej w Lubiczu.  

Radny Michał Ramlau zwrócił uwagę że nie zostały udzielone odpowiedzi na wszystkie  pytania  
i poprosił o udzielenie odpowiedzi.  

Sekretarz Powiatu Czesław Makowski przedstawił, zasoby samochodowe Starostwa, ich stan, 
przebieg oraz zapotrzebowanie pracowników urzędu (wyjazdy służbowe).   

Wicestarosta Toruński Tomasz Zakrzewski powiedział, że zakup nowego auta to  naśladowanie 
przykładu takiej decyzji poprzedniej kadencji. Podkreślił, że zasadnym jest zabezpieczyć 
bezpieczną podróż służbową pracowników. Następnie dodał, że na posiedzeniu zarządu w sposób 
kolegialny została podjęta decyzja o przeznaczeniu oszczędności z przetargu.  

Radny Andrzej Walczyński zwrócił się z pytaniem czy Czesław Makowski jest Sekretarzem 
Powiatu.  

Starosta Toruński powiedział, że od 1 czerwca br. Czesław Makowski jest Sekretarzem Powiatu.  

Radny Michał Ramlau powiedział, że zmiany w budżecie dotyczą zakupu auta teraz 
przedstawiane są różne inne możliwości np. zakup, leasing lub wynajem. Następnie podkreślił, że 
poprzedni zarząd zastał odmienną sytuację dot. auta.  Na początku poprzedniej kadencji kończył 
się leasing użytkowanego auta. Zarząd mógł wykupić go lub zakupić nowe auto, podjął decyzję o 
zakupie nowego auta.  

Radna Edyta Zakrzewska złożyła wniosek o zamknięcie dyskusji w tym punkcje porządku obrad.  

Przewodniczący rady poddał pod głosowanie wniosek radnej Edyty Zakrzewskiej.  

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty większością głosów (19 głosami „za” przy  
3 głosach „przeciw”). 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr III/20/2024 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  
13 czerwca 2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Toruńskiego na  rok 2024, została podjęta większością głosów. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Ad 7. Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska – Drążela przedstawiła projekt uchwały Rady 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Toruńskiego na lata 2024 – 2029. 

Przewodnicząca Komisji Barbara Zalewska poinformowała, że dnia 12 czerwca 2024 r. Komisja 
Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr III/21/2024 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  
13 czerwca 2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Toruńskiego na lata 2024 – 2029, została podjęta większością głosów. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Ad 8. Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska – Drążela przedstawiła projekt uchwały rady  
w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy Miasta Toruń. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Zalewska poinformowała, że dnia  
12 czerwca 2024 r. Komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr III/22/2024 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  
13 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 
Gminy Miasta Toruń, została podjęta jednogłośnie. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad 9. Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska – Drążela przedstawiła projekt uchwały rady  
w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy Obrowo. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Zalewska poinformowała, że dnia 12 
czerwca 2024 r. Komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekty uchwał. 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący rady zarządził głosowanie. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr III/23/2024 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  
13 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 
Gminy Obrowo, została podjęta jednogłośnie. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Ad 10. Starosta Toruński Mirosław Graczyk przedstawił projekt uchwały w sprawie odwołania 
Skarbnika Powiatu Toruńskiego i rozwiązania stosunku pracy.  

Przewodnicząca Komisji Statutowo-Regulaminowej poinformowała, że dnia 13 czerwca 2024 r. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekty uchwał. 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący rady zarządził głosowanie. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr III/24/2024 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  
13 czerwca 2024 r. w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu Toruńskiego i rozwiązania 
stosunku pracy, została podjęta jednogłośnie. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Andrzej Siemianowski oraz Starosta Toruński Mirosław Graczyk  w imieniu 
swoim oraz Zarządu i Rady Powiatu Toruńskiego  podziękowali Skarbnik Powiatu Danucie 
Jabłońskiej-Drążeli za dotychczasową współpracę.  

Radny Michał Ramlau zwrócił uwagę, że wkradł się błąd w podstawie prawnej podjętej uchwały.  

W związku z powyższym Przewodniczący zarządził ponowne głosowanie nad poprawnym 
projektem uchwały.  

W wyniku głosowania Uchwała Nr III/24/2024 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  
13 czerwca 2024 r. w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu Toruńskiego i rozwiązania 
stosunku pracy, została podjęta jednogłośnie. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Ad 11. Starosta Toruński Mirosław Graczyk przedstawił projekt uchwały w sprawie powołania 
Skarbnika Powiatu Toruńskiego.  

Przewodnicząca Komisji Statutowo-Regulaminowej poinformowała, że dnia 13 czerwca 2024 r. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekty uchwał. 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący rady zarządził głosowanie. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr III/25/2024 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  
13 czerwca 2024 r. w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Toruńskiego, została podjęta 
większością głosów. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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Przewodniczący rady ogłosił przerwę w obradach od godz. 14.00 do godz. 14.10. 

Ad 12. Przewodniczący rady Andrzej Siemianowski powiedział, że wpłynął do niego wniosek od 
Przewodniczącego Klubu Radnych PiS w sprawie zgłoszenia radnego Jerzego Zająkały na członka 
i Wiceprzewodniczącego Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej oraz członka Komisji Budżetu  
i Finansów.  

Następnie zwrócił się z pytaniem do radnego Jerzego Zająkały czy wyraża zgodę na pełnienie 
funkcji Wiceprzewodniczącego Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej. 

Radny Jerzy Zająkała wyraził zgodę.  

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Wobec braku dyskusji odczytał projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składu 
osobowego Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej.  

W wyniku głosowania Uchwała Nr III/26/2024 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  
13 czerwca 2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji 
Zdrowia i Opieki Społecznej, została podjęta jednogłośnie.  

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem do radnego Jerzego Zająkały czy wyraża 
zgodę na pełnienie funkcji członka Komisji Budżetu i Finansów.  

Radny Jerzy Zająkała wyraził zgodę.  

Wobec braku dyskusji odczytał projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składu 
osobowego Komisji Budżetu i Finansów.  

W wyniku głosowania Uchwała Nr III/27/2024 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  
13 czerwca 2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji 
Budżetu i Finansów, została podjęta jednogłośnie.  

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

W związku z problemem technicznym, radny Andrzej Walczyński zgłosił, że również jest za 
podjęciem omawianej uchwały.  

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Ad 13. Przewodniczący Rady poinformował, że informacja Starosty o pracy zarządu między 
posiedzeniami wraz z materiałami na sesję została przesłana drogą elektroniczną, następnie 
otworzył dyskusję. 

Materiał stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  
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Radny Michał Ramlau zwrócił się z pytaniem o posiedzenie zarządu z 22 maja br. na którym 

zarząd zapoznał się z porządkiem obrad Rady Nadzorczej Szpitala Powiatowego w Chełmży, 

zwyczajnego posiedzenia wspólników spółki oraz sprawozdaniem z działalności szpitala, 

poprosił o przybliżenie zagadnień z posiedzenia.  

Starosta Toruński powiedział, że odbyło się walne zgromadzenie wspólników wynikające  

z kodeksu spółek handlowych. Głównym celem spotkania było zapoznanie się z informacją 

finansową, ale także z informacją z działalności, udzielenie absolutorium dla zarządu po 

zamknięciu roku obrachunkowego. Były podejmowane także decyzje w sprawie powołania 

członków rady nadzorczej, ponieważ kończyły się kadencje. Informacje które nie są tajne zostaną 

przesłane. Starosta podkreślił, że sytuacja Szpitala Powiatowego w Chełmży w zakresie 

prowadzenia działalności nie pogarsza się, chociaż wcale nie jest dobrze, jeśli chodzi o system 

ochrony zdrowia i lecznictwo szpitalne. Jeśli chodzi o wynik finansowy, jest on jednym z lepszych, 

jeśli chodzi o powiaty w Polsce.  Udało się ten rok zamknąć dodatnim wynikiem finansowym. 

Dodał, że Prezes na posiedzeniu zgromadzenia wspólników, złożył oficjalnie deklarację, że chce 

zrezygnować z funkcji prezesa zarządu i oczekuje od wspólników wyboru nowego prezesa  

i chciałby tą decyzję podjąć na koniec roku kalendarzowego.  

Radny Michał Ramlau podziękował za przedstawione informacje, poprosił o informacje dot. 

obecnego składu rady nadzorczej Szpitala, wysokość przyznanej nagrody dla prezesa Szpitala, 

zwrócił się z pytaniem czy były jeszcze jakieś decyzje podejmowane.  

Starosta Toruński Mirosław Graczyk powiedział, że dwóm członkom rady zakończyła się 

trzyletnia kadencja. Zgodnie ze zwyczajem Burmistrz Miasta Chełmża zgłosił swojego 

przedstawiciela. Jest nim Michał Hałat. Zarząd Powiatu zgłosił Katarzynę Lubańską. Dodał, że na 

podstawie zrealizowanych założeń, które zostały przedstawione na początku roku przez radę 

nadzorczą dla Prezesa, pojawił się wniosek o uznanie i wypłatę należnego świadczenia 

wynikającego z zawartej umowy. W wyniku dyskusji został złożony też wniosek o zwiększenie tej 

nagrody na samym zgromadzeniu wspólników. Na podstawie tego Prezes otrzymał nagrodę  

w wysokości należnej 75% maksymalnej kwoty której mógł otrzymać. Dodał, że nie wie czy może 

podać kwotę.  

Radny Michał Ramlau poprosił o informacje na temat nowych członków rady nadzorczej.  

Starosta Toruński przedstawił sylwetkę Katarzyny Lubańskiej.  

Radny Michał Ramlau zwrócił się z pytaniem czy jeszcze zostały podjęte jakieś decyzje. Dodał, że 

krążą informacje nt. waloryzacji diet członków rady nadzorczej.  

Starosta Toruński powiedział, że wszystkie informacje które nie są tajne zostaną przesłane e-

mailem.  

Wobec braku pytań Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.  

Ad 14. Sprawy różne, wnioski i oświadczenia.  
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Radny Tomasz Wierzbicki złożył wniosek pisemny w sprawie zarezerwowania środków 

finansowych na utworzenie Powiatowego Centrum Sportu (wybudowanie basenu).  

Wniosek stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

Radny Wiktor Mol złożył wniosek pisemny do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 -

2029 na „Budowę Powiatowego Centrum Sportu przy Zespole Szkół Ponadpodstawowych  

w Chełmży.  

Wniosek stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

Radny Marek Olszewski powiedział, ze warto w tej chwili rozmawiać o planach inwestycyjnych. 

Dodał, że Gmina Lubicz powinna dysponować projektem krytego basenu proponowanego przez 

radnego Wierzbickiego. Podkreślił, że zanim zostaną określone nowe zamierzenia inwestycyjne 

warto zrobić krótką inwentaryzację zadań, które są rozpoczęte. 

Radny Michał Ramlau powiedział, że miniona kadencja była wyjątkowa, jeśli chodzi o zakres 

inwestycji w powiecie toruńskim. Nie wszystkie inwestycje,  które poprzedni zarząd rozpoczął, 

zostały do końca kadencji oddane do użytku. Na horyzoncie niestety nie widać żadnych źródeł 

finansowania kolejnych inwestycji o takiej skali, jakie widoczne były w poprzedniej kadencji, 

realizowane przez poprzedni rząd. Poparł głos radnego Marka Olszewskiego.  

Radna Edyta Zakrzewska powiedziała, że pokładane są duże nadzieje w nowym zarządzie 

Powiatu, który z wszelką starannością i z dbaniem o mienie powiatu będzie realizował zadania 

statutowe powiatu toruńskiego. Dodała, że rzeczywiście należy realizować te zadania, które są 

rozpoczęte i należy je zakończyć.   

Ad 15. Przewodniczący rady podziękował wszystkim obecnym za udział w III sesji Rady Powiatu 

Toruńskiego i zamknął posiedzenie o godzinie 14:30. 

 

Nagranie III Sesji Rady Powiatu Toruńskiego znajduje się na stronie www.bip.powiattorunski.pl 

 

Protokołowała: 

Agnieszka Szymborska 

                                                                                Przewodniczył: 

Przewodniczący Rady 
Powiatu Toruńskiego 

Andrzej Siemianowski 
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